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CUHK –  FINAL TIPS FOR HKDSE CANDIDATES 
文憑試考生錦囊  —  申請中大必讀資訊  

1. Admission Scholarships新生入學獎學金 New! 
 

2. CUHK JUPAS Admission Requirements and Calculation of Admission Score中大聯招入學要求及遴選準

則 
 

3. JUPAS Score Calculator and Expected Score (2024 Entry) 分數計算機及預計入學分數 (2024 年入學) 

New! 
 

4. Alternative Qualifications in Chinese Language (ACL) Requirement for the Admission of Non-Chinese 
Speaking (NCS) JUPAS Applicants非華語申請人的其他中國語文成績入學要求 New! 

 

5. Flexible Admission Arrangement 彈性收生安排 
 

6. Important Dates 重要日程 
 

7. Stay in Touch with Us 保持聯繫 
 

 

 

 

 

Admission Scholarships新生入學獎學金 New! 
 
CUHK will add to the University Admission Scholarships in 2024-2025. 
The estimated value of the scholarships will be about HK$36 million, 
representing an increase of almost 90%. 
 
Under the new arrangement, students admitted via JUPAS with Level 5** 
in five or more subjects will be offered renewable full tuition waiver 
within normative study period of the programme plus a one-off Study 
Allowance and Exchange Scholarship ranging from HK$170,000 to 
HK$410,000, which will allow more flexibility for them to participate in 
local and/or overseas learning activities.  That means the maximum total 
value of this scholarship will be HK$662,600 for a six-year medical 
programme or HK$578,400 for a four-year programme. Renewable full 
tuition waiver will be extended to students with Level 5** in four 
subjects whereas full tuition waiver in their first year of study will be 
provided to students with Level 5** in three subjects. In the meantime, 
the value of scholarships for those with Level 5** in one to two subjects 
will increase. Details are available at our website (click HERE). 
 

中大將於 2024至 2025年度加強「新生入學獎學金」。新猷下，獎學金的總額預計高達港幣 3,600

萬元，較往年增加接近九成。 

 
「加強版」新生入學獎學金下，考獲五科或以上 5**成績的聯招新生於正常修業期內可獲得全免學

費；以及一次性的「學習津貼及海外交流獎學金」，金額由港幣 17 萬元至 41 萬元，旨在讓學生

可以更靈活參與境內外的學習活動。修讀六年制醫科課程之入學獎學金最高總額將達港幣 662,600

元；而其他四年制本科課程之入學獎學金最高總額則達港幣 578,000元。另外，於正常修業期內全

免學費亦擴展至考獲四科 5**成績的聯招新生；至於考獲三科 5**成績的新生則可於首學年獲得全

免學費。中大同時提高考獲一科至兩科 5**成績的入學獎學金金額。詳情可瀏覽本處網頁(點擊這

裡)。 
 

Click HERE to 

watch a video 

about 

admission 

scholarships 

https://admission.cuhk.edu.hk/fees-financing-your-studies/scholarships/scholarships-for-local-jupas-students/
https://admission.cuhk.edu.hk/fees-financing-your-studies/scholarships/scholarships-for-local-jupas-students/
https://admission.cuhk.edu.hk/fees-financing-your-studies/scholarships/scholarships-for-local-jupas-students/
https://admission.cuhk.edu.hk/video_gallery/admission-scholarships-for-new-students/
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CUHK JUPAS Admission Requirements and Calculation of 
Admission Score中大聯招入學要求及遴選準則 

 

 
The minimum University entrance requirements for applicants with Hong 
Kong Diploma of Secondary Education Examination (HKDSE) are 4 core and 
2 elective subjects, or 4 core and 1 elective subject and the Mathematics 
(Extended Part) Module 1 or 2 / Other Language subject. The minimum 
requirements for the 4 core subjects of Chinese Language, English 
Language, Mathematics and Citizenship and Social Development are 
Levels 332A (that is, 332 and “Attained”) respectively. The minimum 
requirement for the elective subjects and other language subjects are 
Level 3 (Grade E or above for Other Language subject). In addition to the 
minimum University entrance requirements, applicants shall also satisfy 
the specific requirements of the programme concerned. 
 

For the 2024 entry, programmes at CUHK calculate admission scores based 
on one of the Selection Principles below: 
▪ Best 5, or the total score of the Best 5 HKDSE subjects 
▪ Consider 5 subjects, or the total scores of the 5 specified HKDSE 

subjects 
▪ Consider 6 subjects, or the total score of the 6 specified HKDSE subjects 
 
The “Attained” level in the Citizenship and Social Development subject (or Liberal Studies subject in 2023 
or before) will NOT be used in the admission score calculation. Bonus points will be given for extra HKDSE 
subjects for up to the 7th subject. For details of CUHK programmes, please refer to “Programme-specific 
Requirements and Expected Score (2024 Entry)” on CUHK admission website: 
https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/download-area-for-important-information/  
 

 
 

香港中文大學（中大）的最低入學要求為 332A33。申請人必須在香

港中學文憑考試中四個核心科目：中文、英文、數學及公民與社會

發展科分別考獲 332A（即「332」及公民與社會發展科「達標」），

及在兩個選修科考獲 3 級（或一科選修科及數學延伸單元一或二達 3

級／其他語言科目達 E級）。申請人除符合中大最低入學要求，亦要

符合個別課程的附加條件。 

 
由 2024 年起，中大的課程將採用以下其中一種遴選準則計算申請人

的入學分數： 

▪ 計算申請人香港中學文憑考試成績最佳之五科 

▪ 計算申請人香港中學文憑考試成績指定之五科 

▪ 計算申請人香港中學文憑考試成績指定之六科 

 
公民與社會發展科的「達標」成績（或於 2023 年或以前考獲的通識

科 2級或以上成績）不會被用於入學分數計算。申請人額外選修科可

獲酌量加分，最多計算至第七科。有關中大個別課程 2024 年之最低

入學條件及遴選準則，請參閱以下網頁的  「Programme-specific 

Requirements and Expected Score (2024 Entry) 」 ： 

https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/download-area-for-
important-information/ 

 
 

Click HERE to 

watch a video 

about 

admission 

requirements 

and score 

calculation 

Click HERE to 

watch a video 

about 

programme 

additional 

requirements 

https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/download-area-for-important-information/
https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/download-area-for-important-information/
https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/download-area-for-important-information/
https://admission.cuhk.edu.hk/video_gallery/2024-cuhk-jupas-admission-requirements-score-calculations/
https://admission.cuhk.edu.hk/video_gallery/2024-cuhk-jupas-programme-additional-requirements/
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Minimum University Requirements最低入學要求 

Subject 
科目 

Core Subjects核心科目 Elective Subjects選修科 

Chinese 
Language 
中文 

English 
Language 
英文 

Mathematics 
數學 

Citizenship 
and Social 

Development 
公民與社會發

展科 

Elective 1 
選修科一 

Elective 2 or 
M1/M2 or Other 
Language Subject 
選修科二 ／數學

延伸單元一或二

／其他語言科目 

Min. Level 
Requirements 
最低 

入學要求 

3 3 2 
A (Attained 
達標) 

3 3 or E 

Note: For Liberal Studies subject taken in 2023 or before, a Level 2 or above will be considered as “Attained” 
in Citizenship and Social Development.  
註： 於 2023年或以前考獲的通識科 2級或以上成績，將被視作公民與社會發展科「達標」，惟通識
科成績不會被用於入學分數計算中。 

 
 

JUPAS Score Calculator and Expected Score  
(2024 Entry)  
分數計算機及預計入學分數 (2024 年入學) New! 

 

 
CUHK has recently launched a JUPAS Score Calculator, designed 
to assist JUPAS applicants in accurately and conveniently 
calculating their admission scores. Additionally, JUPAS applicants 
may find historical admission scores less informative due to the 
replacement of Liberal Studies with Citizenship and Social 
Development starting from the 2024 entry. Programme Expected 
Score for the 2024 entry has been published for reference. 
Achieving the Programme Expected Score is considered to be 
competitive for the programme concerned in Band A for 2024 
entry. However, please note that as admission is not based on 
public examination results alone, and the overall scores of 
students applying to each programme vary from year to year, the 
Expected Score is for reference only and should not be used to 
predict the chance of admission to any programme in any given 
years. 
 

為協助聯招申請人準確、便捷地計算入學分數，中大於近日推出分數計算機。另外，由於通識教

育科自本學年起被公民與社會發展科取代，往屆入學分數的參考作用相應減低。中大亦已公佈

2024 年度的預計入學分數，供聯招申請人參考。達到課程的預計入學分數代表該申請人在該課程

的組別 A 申請人內，以成績來說非常有優勢。中大收生以「擇優而錄」為原則，除申請人的公開

考試成績外，亦會考慮其他因素；而每年報讀各項課程的學生的公開考試成績亦有所不同。因

此，預計入學分數僅供參考，並不應用於預測入學的機會。 

 
JUPAS Score Calculator 分數計算機 : https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/programme-

specific-requirements-and-score-calculator/  
 
Expected Score 預計入學分數 : https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/download-area-for-

important-information/ 

 

Click HERE to 

watch a video 

about score 

calculator and 

expected 

score 

https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/programme-specific-requirements-and-score-calculator/
https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/programme-specific-requirements-and-score-calculator/
https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/download-area-for-important-information/
https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/download-area-for-important-information/
https://admission.cuhk.edu.hk/video_gallery/%e5%88%86%e6%95%b8%e8%a8%88%e7%ae%97%e6%a9%9f%e5%8f%8a%e9%a0%90%e8%a8%88%e5%85%a5%e5%ad%b8%e5%88%86%e6%95%b8-%e9%81%a9%e7%94%a8%e6%96%bc%e8%81%af%e6%8b%9b%e7%94%b3%e8%ab%8b%e4%ba%ba/
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Alternative Qualifications in Chinese Language (ACL) 
Requirement for the Admission of Non-Chinese Speaking 
(NCS) JUPAS Applicants 
非華語申請人的其他中國語文成績入學要求 New! 

 
Subject to fulfilling the following conditions, JUPAS applicants with very 
special circumstances^ may, at the discretion of the faculty deans 
concerned and on a case-by-case basis, be granted waivers of the 
Chinese Language requirement. 
 
The applicant concerned: 

▪ should NOT have taken the Chinese Language subject in HKDSE; 
and  

▪ should have obtained a pass grade or above in a Chinese subject 
or in another language subject (other than English and Chinese) 
in other recognized public examinations as approved by the 
University from time to time. 

 

 
Alternative qualifications in Chinese Language (ACL) to be accepted generally for applicants fulfilling the 
above specified circumstances: 

ACL Qualification Minimum Grade Required 

HKDSE Applied Learning (Chinese) [ApL(C)] Attained 

GCSE / IGCSE / GCE O-Level Grade C or Grade 4 

GCE A-Level / GCE AS-Level Grade E 

 
Please note that some CUHK programmes are more specifically tied to the local context or may require a 
high level of Chinese language proficiency. They therefore do not accept application for waiver of the 
HKDSE Chinese Language requirement. For details, please refer to website: 
https://www.cuhk.edu.hk/adm/jupas/useful-information-2024.pdf 
 
From 2024 entry, the ACL results obtained by NCS applicants would be used in the admission score 
calculation: 

ACL Qualification Level / Grade 

GCE A-Level / AS-Level A* / A B C D / E 

IGCSE / GCSE / GCE O-Level 
-- -- 9 / 8 / 7 6 / 5 / 4 

-- -- A* / A B / C 

HKDSE ApL(C) -- -- -- Attained with Distinction / Attained 

Score  
except JS4501 & JS4502 

7 5.5 4 3 

Score for JS4501 & JS4502 6 5 4 3 

For NCS applicants with results in multiple ACL qualification, the result with the best converted score will 
be used in the admission score calculation. 
 
^ For details of the special circumstances, please refer to the website of Education Bureau (EDB) at 
https://www.edb.gov.hk/en/student-parents/ncs-students/about-ncs-students/jupas-admission.html  
 

符合教育局指定的非華語聯招申請人#，在非常特殊情況下，如符合以下條件，有關學院院長可按

個別情況酌情豁免其香港中學文憑考試中文科入學條件： 

 

Click HERE to 

watch a video 

about ACL 

requirement 

for NCS JUPAS 

applicants 

https://www.cuhk.edu.hk/adm/jupas/useful-information-2024.pdf
https://www.edb.gov.hk/en/student-parents/ncs-students/about-ncs-students/jupas-admission.html
https://admission.cuhk.edu.hk/video_gallery/%e3%80%90jupas%e3%80%912024-cuhk-jupas-admission-alternative-qualifications-in-chinese-language-for-ncs-students/
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有關申請人： 

▪ 未曾報考香港中學文憑考試中國語文科；及 

▪ 於本校認可之其他中文或其他語文（中國語文及英國語文以外）公開考試中獲及格或以上成績。 

 
由 2024學年起，中大一般接受以下的其他中文成績： 

其他中文成績 最低要求 

香港中學文憑考試乙類應用學習中文 達標 

普通中學教育文憑 GCSE／國際普通中學教育文憑 IGCSE／普通教育文憑 GCE (O-Level) C級或 4級 

 

普通教育文憑 GCE (A-Level) (AS-Level) E級 

 
請留意，部分中大課程對申請人中文水平有較高要求而並不會豁免香港中學文憑考試中文科要求。

詳情請參考中大入學及學生資助處網頁：   https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/minimum-

university-requirements/  
 
於遴選時，以上其他中文成績會按以下方式換算為入學分數： 

其他中文成績 等級 

普通教育文憑 GCE (A-Level) (AS-

Level) 

A* / A B C D / E 

普通中學教育文憑 GCSE／國際普

通中學教育文憑 IGCSE／普通教

育文憑 GCE (O-Level) 

-- -- 9 / 8 / 7 6 / 5 / 4 

-- -- A* / A B / C 

香港中學文憑考試乙類應用學習

中文 

-- -- -- 達標並表現優異 / 達標 

入學分數 ^JS4501 & JS4502除外 7 5.5 4 3 

JS4501 & JS4502的入學分數 6 5 4 3 

 
#有關非華語申請人的資格，請參考教育局網頁：   

https://www.edb.gov.hk/tc/student-parents/ncs-students/about-ncs-students/jupas-admission.html  
 

Flexible Admission Arrangement 彈性收生安排 

 

 
Since 2019, the Faculty of Engineering and the Faculty of Science 
have jointly launched a STEM Talent Scheme for selection and 
admission of applicants with breadth and in-depth exposure and 
achievement in STEM.  For applicants taking the local HKDSE exam, 
STEM talents are defined as those who have achieved in HKDSE at 
least “3 Stars” in 3 STEM elective subjects.  The STEM elective 
subjects include Biology, Chemistry, Physics, Mathematics 
Extended Module I or II (M1 or M2), Information and 
Communication Technology, and Design and Applied Technology. 
The two Faculties will grant flexibility in admission to STEM talents 
as defined above if they place the programme as their priority (e.g. 
as one of their top JUPAS programme choices).  Such special 
consideration is also extended to JUPAS applicants who fail to fulfil 
the University minimum entrance requirements in the 4 core 
subjects.  

 

https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/minimum-university-requirements/
https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/minimum-university-requirements/
https://www.edb.gov.hk/tc/student-parents/ncs-students/about-ncs-students/jupas-admission.html
https://www.erg.cuhk.edu.hk/erg/AdmissionofSTEMTalents
https://www.sci.cuhk.edu.hk/prospective-students/undergraduate-studies/admissions/stem-talent-scheme/
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Besides, CUHK will continue to extend flexibility in admission in 2024. The 
University has extended flexibility in considering the admission of specific 
candidates who have an outstanding overall performance in the HKDSE 
examination, but who fail to achieve the University minimum entrance 
requirements by one grade level in a single subject. Programmes that 
implement the flexible admission arrangement will holistically consider the 
academic and nonacademic performance of these students, as well as their 
performance at selection interviews, in deciding whether to offer them 
admission on an exceptional basis. For further information, please refer to 
“Flexible Admission Arrangement (2024 Entry)” on CUHK admission 
website:https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/download-area-
for-important-information/.  
 

自 2019 年起，中大工程學院及理學院於遴選及錄取過程採用特別入

學考慮措施，吸納具有「既廣且深 STEM 能力」的學生。考生在文憑

試應考至少三科 STEM 類選修科目（包括：生物、化學、物理、數學

延伸單元一或二、資訊及通訊科技及設計與應用科技），並於有關科

目共考獲至少 3 粒星，相關學系可酌情考慮其入學申請。以上措施亦

適用於在文憑試未能考獲核心科目最低入學門檻之聯招申請人。學生

須顯示報讀誠意，例如將有關課程放於聯招申請中 Band A 位置。 

 
2024 年，中大將會繼續實施彈性收生安排。除了 STEM 專才外，亦適用於個別學科有出色表現並

具學習熱誠的考生。學系根據學生放榜成績、專科成就、學術活動表現，考慮於放榜後提供面試

機會。面試表現卓越者，有機會獲院校酌情取錄。詳情可參閱中大入學及學生資助處網頁的 

 「Flexible Admission Arrangement (2024 Entry) 」： 

https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/download-area-for-important-information/。  

 
 

Important Dates 重要日程 
Date 日期 Important Event 重要事項 

17 July* 
7月 17日* 

Release of the 2024 HKDSE Examination results by the HKEAA 
香港考試及評核局公布 2024年度香港中學文憑考試成績 

18 – 20 July^ 
7月 18至 20日^ 

Modification of JUPAS programme choices 
聯招申請人更改已選報的聯招課程選擇 

7 August^ 
8月 7日^ 

Announcement of JUPAS Main Round offer results 
聯招公布正式遴選結果 

7 – 8 August (by 5pm)^ 
8月 7至 8日 (下午五時截止)^ 

Successful applicants pay the Acceptance Fees for the Main Round 
offers via JUPAS 

獲得正式遴選取錄資格的申請人透過聯招繳交留位費 

7 – 9 August (by 3pm) 
8月 7至 9日 (下午三時截止) 

CUHK new students indicate College affiliation preference 
中大新生於網上遞交書院選擇表 

13 – 15 August (by 5pm) 
8月 13至 15日 (下午五時截止) 

CUHK Student Registration (on-line) 
中大新生網上註冊 

2 September 
9月 2日 

CUHK new term commencement 
中大開學日 

*subject to the announcement of HKEAA 以香港考試及評核局公布為準。 

^subject to the announcement of JUPAS 以「大學聯招辦法」公布為準。 

 
  

 

https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/download-area-for-important-information/
https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/download-area-for-important-information/
https://www.erg.cuhk.edu.hk/erg/AdmissionofSTEMTalents
https://www.sci.cuhk.edu.hk/prospective-students/undergraduate-studies/admissions/stem-talent-scheme/
https://admission.cuhk.edu.hk/application/jupas/download-area-for-important-information/
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Stay in Touch with Us 保持聯繫 
 
Follow us on Social Media Platforms for up-to-date information. 
 
本處會於下列社交平台分享中大入學及聯招課程資訊。如不想錯過任何最新消息，請即追蹤我們的

專頁! 

 
YouTube Channel: https://www.youtube.com/@cuhkjupasadmission  
Instagram: https://www.instagram.com/cuhkadmissions/  
Facebook: https://www.facebook.com/cuhkadmissions/  
 
May we wish you all the best in the coming HKDSE Examination result release day and we look forward to 
seeing you soon on our beautiful CUHK campus! 
 
在此祝願同學在文憑試放榜日一切順利，並期待在綠意盎然的中大校園與大家見面。 

 
 
Office of Admissions and Financial Aid 
The Chinese University of Hong Kong 
香港中文大學 

入學及學生資助處 

 
Enquiries 查詢： jupasadm@cuhk.edu.hk   

Website 網頁：https://admission.cuhk.edu.hk/  

 

 

 

https://www.youtube.com/@cuhkjupasadmission
https://www.instagram.com/cuhkadmissions/
https://www.facebook.com/cuhkadmissions/
mailto:jupasadm@cuhk.edu.hk
https://admission.cuhk.edu.hk/

